

## Program and Continuing Education (PACE)

CSAE O-G Chapter's primary objective is to offer superior professional development and networking opportunities for our executive and business members through a variety of education and networking events. The Chapter hosts regular education sessions on a variety of topics.

### Wednesday, September 21, 2016

Topic: Non-Dues Revenue: Grants and Sponsorships

Time: 11:30 am – 2:00 pm

Location: Canadian War Museum, 1 Vimy Place, Ottawa, ON

### Wednesday, October 19, 2016

Topic: Disaster Management and Business Continuity

Time: 11:30 am – 2:00 pm

Location: Westin Ottawa, 11 Colonel By Drive, Ottawa, ON

### Wednesday, November 16, 2016

Topic: Round Table Discussions

Time: 11:30 am – 2:00 pm

Location: Holiday Inn & Suites Kanata, 101 Kanata Avenue, Kanata, ON

## CALL FOR FACILITATORS – Round-Table Discussions

### Wednesday November 16, 2016 luncheon, Holiday Inn & Suites Ottawa Kanata

Facilitators are the “guides or discussion leader” for the group. The facilitator’s role will be to contribute structure and process to interactions, so groups are able to have a productive discussion. If you are interested in facilitating a round table discussion, please visit [www.csae.com/ottawa](http://www.csae.com/ottawa) or contact [christina@amces.com](mailto:christina@amces.com) by September 23rd, 2016

### CSAE O-G Secretariat

[csae.ottawa-gatineau@rogers.com](mailto:csae.ottawa-gatineau@rogers.com) | 613.271.1476

### Membership Benefits, Update & Renewal

[brendan@csae.com](mailto:brendan@csae.com) | 800.461.3608 x 228

### Certified Association Executive (CAE) Designation

[Eve Mechici eve@csae.com](mailto:Eve Mechici eve@csae.com) | 800.461.3608 x 242

JOIN THE CONVERSATION / SUIVEZ-NOUS



## Marketing & Communications Networking Sessions

Marketing, Communications, Member Relations – are these part of your daily world? We'd be pleased to have you join us for the upcoming fall and winter sessions of the CSAE MarComm Networking group. This enthusiastic group of professionals meets early mornings the second Tuesdays of most months in a central location for conversations about various aspects of marketing, communications, members relations and more. We solve some problems, share some ideas and generally go to work following our sessions charged up and ready to face a new day!

### Tuesday October 11, 2016

Topic: Starting the Conversation

Time: 8:00 am – 9:30 am

Location: Canadian Chamber of Commerce, 360 Albert Street, suite 420, Ottawa

### Tuesday, November 8, 2016

Topic: Government Relations: your tactics for GR in a changed landscape

Time: 8:00 am – 9:30 am

Location: Canadian Chamber of Commerce, 360 Albert Street, suite 420, Ottawa

### Tuesday, December 13, 2016

Topic: Surveying: tips, tricks and tactics

Time: 8:00 am – 9:30 am

Location: Canadian Chamber of Commerce, 360 Albert Street, suite 420, Ottawa

## Special Events

### Annual CSAE O-G Holiday Social and Dinner

Thursday, December 1, 2016

Time: 5:30 pm – 9:00 pm

Location: TBC

### Tête à Tête

Thursday, February 2, 2017

Shaw Centre, Ottawa, ON

• **Jon Montgomery**, Morning Keynote Speaker

• **Rick Hansen**, Lunch Keynote Speaker

Exhibitor Registrations Opens September 20, 2016

Delegate Registration Opens November 15, 2016



### CSAE Ottawa-Gatineau

Kanata North RPO Box #72024, Kanata, ON K2K 2P4

Tel: 613-271-1476 | Fax: 613-595-1155

[csae.ottawa-gatineau@rogers.com](mailto:csae.ottawa-gatineau@rogers.com) • [www.csae.com/ottawa](http://www.csae.com/ottawa)

## Comité des programmes et de l'éducation permanent

CSAE O-G Chapter's primary objective is to offer superior professional development and networking opportunities for our executive and business members through a variety of education and networking events. The Chapter hosts regular education sessions on a variety of topics. These events are excellent opportunities for professional development and networking.

### Mercredi 21 septembre 2016

Sujet : Revenus en sus des cotisations – Déjeuner et discussion sur le thème des subventions et des commandites

Heure : 11 h 30 à 14 h

Endroit : Musée canadien de la guerre

### Mercredi 19 octobre 2016

Sujet : Gestion des catastrophes et continuité des opérations

Heure : 11 h 30 à 14 h

Endroit : The Westin Ottawa

### Mercredi 16 novembre 2016

Sujet : Discussions en table ronde

Heure : 11 h 30 à 14 h

Endroit : Holiday Inn & Suites Kanata

## À LA RECHERCHE D'ANIMATEURS ET D'ANIMATRICES – tables rondes

### Déjeuner le mercredi 16 novembre 2016, Holiday Inn & Suites Ottawa Kanata

Le facilitateur ou la facilitatrice oriente ou dirige la discussion du groupe. Son rôle consiste à structurer et à traiter les interactions du groupe pour rendre la discussion productive. Si vous souhaitez animer une table ronde, visitez [www.csae.com/ottawa](http://www.csae.com/ottawa) ou communiquez avec [christina@amces.com](mailto:christina@amces.com) avant le 23 septembre 2016.

### Secrétariat de la section Ottawa-Gatineau de la SCDA

613.271.1476 | [csae.ottawa-gatineau@rogers.com](mailto:csae.ottawa-gatineau@rogers.com)

### Avantages offerts aux membres, mise à jour et renouvellement

Brendan Dermody | [brendan@csae.com](mailto:brendan@csae.com) | 800.461.3608, poste 228

### Titre de cadre d'association émérite (café)

Eve Mechici | [eve@csae.com](mailto:eve@csae.com) | 8800.461.3608, poste 242

## Séances du groupe de réseautage du marketing et des communications

Marketing, Communications, Relations avec les membres – Est-ce que ça fait partie de votre quotidien? Nous serions heureux de vous accueillir aux séances de l'automne et de l'hiver du groupe de réseautage en marketing et en communications (MarComm) de la section Ottawa-Gatineau de la SCDA. Ce groupe de professionnels enthousiastes se réunit aux premières heures de la matinée du deuxième mardi de la plupart des mois dans un endroit central pour s'entretenir de divers aspects du marketing, des communications, des relations avec les membres et d'autres sujets. Nous réglons des problèmes, nous échangeons des idées et nous allons généralement travailler ensuite avec beaucoup d'énergie et prêts à entreprendre une nouvelle journée!

### Mardi 11 octobre 2016

Sujet : Démarrer la conversation

Heure : 8 h à 9 h 30

Endroit : Chambre de commerce du Canada, 360, rue Albert, pièce 420, Ottawa

### Mardi 8 novembre 2016

Sujet : Relations gouvernementales – Vos tactiques dans un nouveau contexte

Heure : 8 h à 9 h 30

Endroit : Chambre de commerce du Canada, 360, rue Albert, pièce 420, Ottawa

### Mardi 13 décembre 2016

Sujet : Sondages – Conseils, astuces et tactiques

Heure : 8 h à 9 h 30

## Activités spéciales

### Dîner et activité sociale annuelle du temps des Fêtes de la section Ottawa-Gatineau de la SCDA

#### Jeudi le 1 décembre 2016

Heure : 17 h 30 à 21 h

Endroit :

### Tête à Tête

Jeudi le 2 février 2017, Centre Shaw, Ottawa, ON

Shaw Centre, Ottawa, ON

Conférencier en matinée : Jon Montgomery

Conférencier au déjeuner : Rick Hansen



## CSAE O-G Board of Directors / Conseil d'administration de la section Ottawa-Gatineau de la SCDA

President / Président : Sean Kelly.....	skelly@cpa.ca
Vice-President / Vice-présidente: Adele Fifield.....	adele.fifield@yahoo.ca
Past-President / Présidente sortante : Katherine McColgan, CAE.....	katherine.mccolgan@carl-abrc.ca
Secretary-Treasurer / Secrétaire-trésorier : Chris Stock.....	chris.stocks@cma.ca
Co-Chair Communications Committee / Co-présidente du Comité des communications : Luciana Nechita.....	Luciana.Nechita@aicanada.com
Co-Chair Membership Committee / Co-présidente du Comité des membres : Andrea Fernandes.....	afernandes@mus-nature.ca
Co-Chair PACE Committee / Co-président du Comité des membres : Paul Lansbergen, CAE.....	plansbergen@fpac.ca
Co-Chair Special Events Committee / Co-président du Comité des activités spéciales : Dennis Turpin.....	turpda@hotmail.com
Director / Directrice : Martine Proulx.....	MProulx@acec.ca
Director / Directrice : Monique Doolittle-Romas.....	mdoolittle-romas@thegoodcompanions.ca
Director / Directrice : Patricia Pearson.....	patricia@canplaninc.ca
Executive Director / Directrice exécutive : CJ Noble.....	cj@amces.com

# Young Professionals Network

The YPN is a group of Young Professionals, aged 35 and under and working in or considering a career in an Association, partaking in professional development and networking opportunities.

**Wednesday September 28, 2016**

YPN Networking Event with Keynote David Coletto discussing how to survive as a millennial in the world of associations.

Downtown location TBC.

# Le Réseau des jeunes professionnels

Le Réseau des jeunes professionnels (RJP) de la section Ottawa Gatineau de la Société canadienne des directeurs d'association (SCDA) est un groupe de jeunes professionnels de 35 ans et moins qui participent ensemble à des activités de perfectionnement professionnel et de réseautage. Interactives et stimulantes, les activités du RJP fournissent aux jeunes professionnels les connexions et les outils nécessaires pour naviguer dans l'univers bien particulier des associations.

**Mercredi 28 septembre 2016**

Activité du Réseau des jeunes professionnels – le conférencier David Coletto expliquera comment survivre comme « millenniaux » dans l'univers associatif.

Endroit au centre-ville à confirmer.

## CSAE National Fall Events & Webinars

**Webinar: Your Leadership Team:  
Who Says You Are Doing a Good Job?**

Friday, September 16, 2016

**Governance Forum**

October 25, 2016, Toronto, ON

November 29, 2016, Vancouver, BC

**CSAE 2015 National Conference & Showcase**

October 26 – 28, 2016, Toronto

## CSAE Trillium Chapter Upcoming Events

**High Performance Organization  
Panel & Roundtable**

Tuesday, September 27, 2016, Holiday Inn Toronto International Airport

**Young Professionals Networking Event**

Thursday, September 29, 2016, Thompson Toronto Hotel

[www.csaecom](http://www.csaecom)

## Webinaires et activités de la SCDA nationale

**Webinaire : Votre équipe de leadership :  
Qui dit que vous faites du bon travail?**

Vendredi 16 septembre 2016

**Forum sur la gouvernance**

25 octobre 2016, Toronto, Ontario

29 novembre 2016, Vancouver, C.-B.

**Congrès national et Vitrine 2016 de la SCDA**

26 au 28 octobre 2016, Toronto

## Ativités à venir de la section Trillium de la SCDA

**Table ronde sur les organisations à haut  
rendement**

Mardi 27 septembre 2016, Holiday Inn de l'Aéroport international de Toronto

**Activité du Groupe de réseautage des jeunes professionnels**

Jedi 29 septembre 2016, Thompson Toronto Hotel

[www.csaecom](http://www.csaecom)

## ONE YOUNG WORLD Summit

CSAE OG Chapter is pleased to announce the sponsorship for a complimentary registration to attend the **ONE YOUNG WORLD** Summit for one CSAE Young Professional. This world-leading event is taking place at the Shaw Centre from September 28th to October 2nd, 2016.

This is a unique opportunity gathers together the brightest young leaders from around the world, empowering them to make lasting connections to create positive change.

In order to source the successful candidate, we are looking to you, the membership. We encourage you to engage the young leaders (between the ages of 18 and 30) in your association that you feel are a fit to experience the ONE YOUNG WORLD Summit. **Deadline for submissions is Monday, September 12, 2016.** For complete details, please visit our website at [www.csaecom/ottawa](http://www.csaecom/ottawa)

## Sommet ONE YOUNG WORLD

La section Ottawa-Gatineau de la Société canadienne des directeurs d'association (SCDA) est heureuse d'annoncer qu'elle commanditera l'inscription gratuite d'un(e) jeune professionnel(le) de la SCDA au Sommet **ONE YOUNG WORLD**. Cet événement mondial aura lieu au Centre Shaw du 28 septembre au 2 octobre 2016.

C'est une occasion unique qui réunit les jeunes leaders les plus brillants du monde et qui leur permet d'y tisser des liens durables pour créer du changement positif.

Nous souhaitons faire appel à nos membres pour trouver la bonne personne. C'est pourquoi nous vous invitons à approcher les jeunes leaders (de 18 à 30 ans) de votre association qui correspondent tout à fait selon vous à l'esprit du Sommet ONE YOUNG WORLD. **La date de clôture des candidatures est le lundi 12 septembre 2016.** Pour connaître tous les détails, visitez notre site Web à [www.csaecom/ottawa](http://www.csaecom/ottawa).



## CSAE National Conference F10 Day Programming Scholarships

CSAE Ottawa-Gatineau is excited to announce 4 scholarships of \$500 each to support the attendance of Ottawa-Gatineau Young Professionals at the CSAE National Conference (October 26-28 in Toronto, ON). CSAE National has arranged for a special one-day registration rate of \$79 to attend the F10 Day Programming (October 27) in Toronto, ON.

This scholarship can be used towards registration, travel or accommodations. For example, this amount could cover registration for the F-10 day and a same-day flight to and from Toronto. Interested? Please submit a position statement (no more than 300 words) on what you hope to accomplish by attending the Conference or the F10 Day to [christina@amces.com](mailto:christina@amces.com) by **Wednesday, September 14**.

More information on the programming can be found here.

[www.csaе.com/Education-Events/National-Conference/National-Conference-2016/F10-Program](http://www.csaе.com/Education-Events/National-Conference/National-Conference-2016/F10-Program)

## Bourses pour le Programme de la Journée F10 du Congrès national de la SCDA

La section Ottawa-Gatineau de la Société canadienne des directeurs d'association (SCDA) est très heureuse d'annoncer la création de quatre bourses d'une valeur de 500 \$ chacune pour appuyer la participation des jeunes professionnel(le)s de la région d'Ottawa-Gatineau au Congrès national de la SCDA (du 26 au 28 octobre), ou simplement au Programme de la Journée F10 du Congrès national de la SCDA (le 27 octobre), à Toronto.

Les bourses peuvent être utilisées pour payer les frais d'inscription, le voyage ou l'hébergement. Elles pourraient couvrir par exemple les frais d'inscription de 79 \$ du Programme de la Journée F-10 et un vol aller-retour le même jour pour Toronto. Elles sont à l'intention de tous les membres du Réseau des jeunes professionnels qui ont participé à une activité du Réseau au cours des 12 derniers mois. Cela vous intéresse? Faites parvenir un énoncé de position (maximum de 300 mots) à [christina@amces.com](mailto:christina@amces.com) pour le **mercredi 14 septembre** prochain. Vous devez indiquer ce que vous espérez accomplir en participant au Congrès ou à la Journée F10.

Pour en savoir plus sur le Programme.

[www.csaе.com/Education-Events/National-Conference/National-Conference-2016/F10-Program](http://www.csaе.com/Education-Events/National-Conference/National-Conference-2016/F10-Program)

# It's Our 5<sup>th</sup> Anniversary of Putting Clients First

The sparkling Shaw Centre has hosted hundreds of major conferences and events since opening in the heart of Ottawa, Canada's capital in 2011. In the process, Shaw Centre has gained a reputation for customer service that has earned international accolades. Join the growing list of world-class events meeting here. Contact Ottawa Tourism or Shaw Centre for a bid on your next convention.



**Shaw) Centre**  
SHAW-CENTRE.COM

**OTTAWA**  
CANADA'S CAPITAL  
OTTAWATOURLISM.CA